أهدافنا

الوحدة - الحرية - البناء

التأريخ: 10 / 06 / 2025



شعارنا

لمهد الحضارات انتمائى وولائى

مكتب العلاقات العامة والاعلام

العد: 48

بيان إلى الجاليات العربية والمسلمة في الولايات المتحدة الأمريكية (حول المظاهرات المرتبطة باللاجئين غير الشرعيين)

إلى أبناء جاليتنا الكريمة من العرب والمسلمين في مختلف الولايات الأمريكية،

السلام عليكم ورحمة الله وبركاته،

في ضوء الأحداث الأخيرة، وما تشهده بعض المدن الأمريكية من مظاهرات وأعمال شغب مرتبطة بملف اللاجئين غير الشرعيين، نؤكد على ما يلى:

1 . ندعوكم إلى عدم المشاركة في هذه التظاهرات أو دعمها بأي شكل من الأشكال، نظرًا لكون الكثير منها قد خرج عن الطابع السلمي، وتحول إلى أعمال تخريب للممتلكات العامة والخاصة، واعتداءات على قوات الأمن، مما يعرض المشاركين للمساءلة القانونية ويشوّه صورة الجاليات المهاجرة.

- 2 .إن غالبيّة الذين يدخلون إلى الولايات المتحدة يفعلون ذلك بطرق غير قانونية أو غير شرعية، ما يشكّل خرقًا صريحًا للأنظمة الفدرالية، ويساهم في خلق أزمات أمنية ومجتمعية متفاقمة، ويزيد من الضغوط على النظام القانوني والخدمات العامة، الأمر الذي ينعكس سلبًا على جميع مكونات المجتمع، بما في ذلك جالياتنا العربية والمسلمة.
- 3 .التزامنا كمواطنين ومقيمين في الولايات المتحدة بالقوانين الفدرالية والمحلية، واحترام مؤسسات الدولة، هو السبيل الأمثل للحفاظ على مكتسباتنا وكرامتنا وحقوقنا التي يكفلها الدستور الأمريكي.
- 4. نؤكد أن التعبير عن الرأي حق مكفول في إطار القانون، ولا يكون عن طريق الفوضى أو خرق النظام العام، كما أن قضايا الهجرة واللجوء يجب أن تُعالَج عبر القنوات القانونية والمؤسساتية، لا من خلال الشارع.
 - 5. نحذر من الانجرار خلف دعوات مشبوهة تحرّض على التصعيد والفوضى، وقد تُستغل سياسيًا أو إعلاميًا لتأجيج الكراهية تجاه الجاليات العربية والإسلامية.
- 6. نهيب بجاليتنا أن تكون دائمًا نموذجًا للالتزام، والاعتدال، والعمل البنّاء ضمن الإطار القانوني، وأن تسهم في حماية المجتمع الذي نعيش فيه، لا في زعزعة استقراره.

الوحدة – الحرية – البناء



شعارنا

لمهد الحضارات انتمائى وولائي

Statement to the Arab and Muslim Communities in the United States of America

(Regarding the Protests Related to Undocumented Immigrants)

To our esteemed Arab and Muslim communities across the United States,

Peace, mercy, and blessings of God be upon you,

In light of recent events and the protests and riots taking place in some American cities related to the issue of undocumented immigrants, we affirm the following:

- 1. We call on you not to participate in or support these protests in any way, as many of them have deviated from peaceful expression and turned into acts of vandalism against public and private property, as well as assaults on law enforcement officers—placing participants at legal risk and tarnishing the image of immigrant communities.
- 2. The majority of those entering the United States do so through illegal or unauthorized means, which constitutes a clear violation of federal laws. This contributes to growing security and societal instability, places pressure on the legal and public service infrastructure, and negatively affects all components of society, including our Arab and Muslim communities.
- 3. Our commitment as citizens and residents of the United States to federal and local laws, and our respect for state institutions, is the best path to preserving our rights, dignity, and the achievements guaranteed to us by the U.S. Constitution.
- 4. We affirm that freedom of expression is a protected right within the bounds of the law. It must not be exercised through chaos or public disorder. Immigration and asylum issues must be addressed through legal and institutional channels—not through street protests.

أهدافنا

الوحدة - الحرية - البناء



شعارنا

لمهد الحضارات انتمائى وولائى

- 5. We warn against being drawn into suspicious calls that incite escalation and disorder, as such movements may be politically or media-driven, and may be used to fuel hatred against Arab and Muslim communities.
- 6. We urge our communities to always be a model of compliance, moderation, and constructive engagement within the framework of the law, and to contribute to protecting the society we live in, rather than destabilizing it.

We ask God to protect everyone, to make us instruments of good and barriers to evil, and to grant us wisdom in our words and actions.

Issued by:

Iraqi Constitutional Union Party

Media Department

Date: Tuesday, June 10, 2025